

臺北醫學大學傷害防治學研究所

國際交流人才培育獎助學金發放辦法

108年4月24日所務會議新訂通過

110年1月19日院務會議修訂通過

110年1月28日學生事務會議通過

第一條 臺北醫學大學傷害防治學研究所(以下簡稱本所)為鼓勵外國優秀之博士生就讀本所及提升本國學生參與國際學術交流活動機會，提高本所的國際知名度與影響力，特訂定本辦法。

第二條 經費來源：由傷害防治國際交流人才培育獎助學金計畫之募款基金收入支應。

第三條 申請資格：

一、外國學生：

1. 為本所該年度入學之外國博士新生。
2. 申請者持本校《臺北醫學大學外國學生獎助學金發放辦法》C類獎學金。
3. 於就學期間已發表期刊論文之博士班外國學生。

二、本國學生：

1. 為本所具學籍之本國籍在學學生。
2. 申請國際交流/出席國際研討會/境外研修/修習學分/雙聯學位者，需提出相關佐證文件。

第四條 申請方式與時間：

一、外國學生

申請內容	優異入學獎助學金	表現優異獎學金
申請時間	於入學年度開學一個月內	於第二年下學期結束前
申請文件	(1) 申請表一份 (2) 具本校當年度獎學金補助證明之錄取通知書一份 (3) 博士班論文研究計畫一份 (4) 碩士班成績一份	(1) 申請表一份 (2) 已發表期刊論文之抽印本或接受函 (3) 博士班論文研究計畫一份 (4) 成績單一份

二、本國學生：

1. 於活動前兩個月提出申請。
2. 申請文件：申請表、發表論文接受函及摘要、會議日程表。
3. 其他相關規定依「臺北醫學大學傷害防治學研究所獎勵學生參與國際會議及交流辦法」辦理。

第五條 審查機制：由本所接獲學生申請後，經所務會議審查通過核定之。

第六條 核給名額及發放方式：

一、每學期各獎學金以補助1名學生為原則，補助金額視該年度經費核定。

二、外國學生

1. 優異入學獎學金：提供每月生活費新臺幣一萬六仟元整，至多24個月。
2. 表現優異獎學金：提供每月生活費新臺幣一萬六仟元整，至多12個月。

三、本國學生：

1. 境外研修：每人每月補助新台幣一萬元整，至多6個月。
2. 海外見實習：每人每月補助新台幣一萬元整，至多3個月。
3. 國際交流：每人每次補助新台幣一萬元整。
4. 出席國際研討會並發表口頭報告：每人每次補助至多新台幣5,000元整

第七條 其他：

- 一、外國學生每人僅能申請一次優異入學及表現優異獎學金。
- 二、受獎勵學生中途終止於本所就讀（包含轉系、轉校、休學、退學等），或有行為不當有損校譽，或未達修業標準之情形經查屬實，即停發獎學金；休學者，獎學金之發放亦同時終止。

第八條 本辦法經學生事務會議通過後公告施行；修正時亦同。

第九條 若本辦法之中英文版本出現任何歧異，概以中文版本為準。

Graduate Institute of Injury Prevention and Control
Taipei Medical University

Regulations for International Exchange Talent Cultivation Scholarship

Enacted and approved by the Institute Committee Meeting 24 April 2019
Amended by the College Council on 19 January, 2019
Amended by the Student Affairs Committee on 28 January, 2021

Article 1 The regulations are enacted to encourage outstanding international students to study the Ph.D. program of the Graduate Institute of Injury Prevention and Control, Taipei Medical University (herein, this institute) and to increase the opportunity for domestic students to join international academic activities, and thus elevate the international reputations and influences of this institute.

Article 2 Budget source: managed through the donations to this institute.

Article 3 Eligibility for application:

1. International students:

- (1) New Ph.D. students of the year who admit to this institute.
- (2) Applicants hold a type-C scholarship as described in The Regulations for International Student Scholarship, Taipei Medical University.
- (3) International Ph.D. students who have their journal papers published during the study period.

2. Domestic students

- (1) Current domestic students with the student identity of this institute.
- (2) Applicants who apply for international exchange/ attending the international conference/study abroad/ study credits/ double degree must submit supporting documents.

Article 4 Application and schedule:

1. International students:

Scholarship	Merit admission scholarship	Outstanding scholarship
Schedule	Within a month after the semester starts in the admission year	Before the second semester ends in the second year
Documents	(5) One copy of application forms (6) A copy of recruitment notification as proof of the university scholarship awarded in the year (7) A copy of the Ph.D. thesis proposal (8) A copy of the transcript of the master course	(5) One copy of application forms (6) Copies of published journal papers or acceptance letters (7) A copy of the Ph.D. thesis proposal (8) A copy of the transcript

2. Domestic students:

- (1) Apply two months before the activity.
- (2) Application documents: forms, abstract and acceptance letter of the thesis, and meeting schedule.
- (3) As per *The Regulations for Promoting and Encouraging Student Involvement in International Conference and Exchange, Graduate Institute of Injury Prevention and Control, Taipei Medical University* for other issues.

Article 5 Review mechanism: To be reviewed and approved by the institute committee meeting after receiving the student's application.

Article 6 Approved quota and dispersing:

1. In principle, one student is to be granted for each scholarship of each semester. The subsidy amount is determined according to the availability of the annual budget.
2. International students:
 - (1) Merit admission scholarship: provides NT16,000 per month as live expenses for a maximum of 24 months.
 - (2) Outstanding scholarship: provides NT16,000 per month as live expenses for a maximum of 12 months.
3. Domestic students:
 - (1) Study abroad: a monthly stipend of NT10,000 per month per person for a maximum of 6 months.
 - (2) Internship abroad: a monthly stipend of NT10,000 per month per person for a maximum of 3 months.
 - (3) International exchange: a stipend of NT10,000 per time per person.
 - (4) Attend an international conference and present orally: A stipend of NT5000 per time per person.

Article 7 Others:

1. Each international student can only apply the merit admission scholarship and outstanding scholarship, each for once.
2. Students who terminate study at the midway at this institute (including transfer department, transfer school, suspension, quit, etc.), or have misconducts that damage the school reputations, or fail to meet the study standard and the fact verified, shall be suspended from the scholarship; the pay of scholarship terminates simultaneously for the students suspended from study.

Article 8 The regulations take effect after approval by the Student Affairs meeting announced for implementation. The same procedures shall be followed for amendment.

Article 9 The Chinese version of the regulations shall be followed if any divergence appears between the Chinese and the English versions of the regulations.

臺北醫學大學傷害防治學研究所
國際交流人才培育獎助學金申請表

Graduate Institute of Injury Prevention and Control, TMU
Application Form for International Exchange Scholarship

申請人姓名 Name		學號 Student ID		年級 Grade	
聯絡電話 Mobile phone number		E-mail			
申請項目 Applicant's status	外國學生 International Student	<input type="checkbox"/> 優異入學獎學金 Merit Admission Scholarship <input type="checkbox"/> 表現優異獎學金 Outstanding Scholarship			
	本國學生 Domestic student	<input type="checkbox"/> 境外研修 Study Abroad <input type="checkbox"/> 海外見實習 Internship abroad <input type="checkbox"/> 國際交流 International exchange <input type="checkbox"/> 出席國際研討會並發表口頭報告 Attend international conferences with an oral presentation			
活動名稱 Event/Conference Title					
檢核資料 Document required	<input type="checkbox"/> 1. 申請表一份 Application form <input type="checkbox"/> 2. 佐證資料(錄取通知書/論文抽印本/接受函/通知函) Proof of attendance/paper acceptance (Admission letter/Article offprints /Acceptance letter) <input type="checkbox"/> 3. 論文研究計畫題目及大綱 Manuscript abstract <input type="checkbox"/> 4. 成績單 Transcript				
申請人簽章 Applicant signature	日期(Date) :				
指導教授 Advisor signature	(Applicants for the Merit Admission Scholarship do not need the advisor to sign) 日期(Date) :				
行政老師 Administrative professor	<input type="checkbox"/> 資格符合(Qualified) <input type="checkbox"/> 資格不符合(Not Qualified) 日期(Date) :				
所長 Director	日期(Date) :				
系所承辦人 Program Secretary	(所長簽章完後，將本申請表繳至本所行政秘書備查)				